
                  PROCES – VERBAL 

 

Încheiat cu ocazia şedinţei  de îndată  a  Consiliului  local  al municipiului  

Târgu Mureş  din data de  10  ianuarie 2022   

 

 

 

 

Dl. consilier Kelemen: - buna ziua, stimați colegi. Aș face prezența. Dl. Tamasi 

prezent, dl. Portik - nu-l văd, dl.Szabo Peter – prezent, domnișoara Frunda este aici cu mine 

în sală, eu sunt,  dl. Berecki – prezent, d-na Kakassy - prezent, dl. Iszlai - prezent, dl. Jakab -,  

domnul Sabo Arpad – prezent dl. Venczi – prezent, dl. Suciu -, dl.  Șarlea – prezent, Gorgy - 

prezent, Voicu –, văd pe dl. Jakab și pe dl. Portik,  dl. Pescar – prezent, dl. Kiss – prezent, dl. 

Maior – prezent, dl. Moldovan – prezent, dl. Papuc, da îl văd. Dl. Pui prezent, dl. Bălaș – 

prezent, dl. Papai - prezent. 

Dl. consilier Papai: - dl. președinte, am o rugăminte, eu am o problemă personală 

urgentă, dacă puteți să-mi consemnați votul acuma și să mă deconectez. Votez cu „pentru” la 

punctele 1 şi 2 şi cu abţinere la punctul 3.   

Dl. consilier Kelemen: - deci 1 și 2 votați și vă abțineţi la al treilea.  

Dl. consilier Papai: - da. Vă mulțumesc frumos și îmi cer scuze. 

Dl. consilier Kelemen: - deci, stimați, colegi suntem prezenți 21 din 23, ceea ce este 

un lucru foarte bun și foarte mare aici așa, la o ședință de îndată. Declar deci deschisă ședința 

de îndată a Consiliului Local Municipal Târgu-Mureș. Ați primit convocatorul și proiectele 

de hotărâre. Avem deci trei proiecte de hotărâri  pe Convocator. Supun la vot ordinea de zi cu 

aceste trei puncte.  

Cine este împotrivă? -  Nimeni.  

Dacă se abține cineva? - Nimeni.  

Ordinea de zi este aprobată în unanimitate. Mulțumesc foarte mult.  

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect  de hotărâre privind  modificarea art. 8 din Hotărârea Consiliului local 

municipal nr. 311 din 30.09.2021 referitoare la reorganizarea Serviciului public Administrația 

Grădinii Zoologice și a Serviciului Administrarea Platoului Cornești din cadrul Municipiului 

Târgu Mureș și înființarea Serviciului public Administrația Grădinii Zoologice și a Platoului 

Cornești – instituție publică de interes local cu personalitate juridică, în subordinea 

Consiliului Local Municipal Târgu Mureș, modificarea corespunzătoare a structurii 

organizatorice, aprobarea organigramei, a numărului de personal și a statului de funcții. 

Dl. consilier Kelemen: - practic, trebuie să modificăm un articol cu privire la sursele 

de, deci trebuie să modificăm un articol cu privire, trebuie să clarificăm până la urmă 

veniturile, că nu am reușit sau nu au reușit cei de la Grădină să deschidă contul la Trezorerie.  



Dacă vrea să intervină cineva la punctul 1? Dacă nu, supun la vot.  

Cine este împotrivă? - Nimeni.  

Dacă se abține cineva? - Nimeni 

Proiectul de hotărâre numărul 1 de pe ordinea de zi este aprobat în unanimitate.  

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiectul de hotărâre privind aprobarea acordarea unui mandat general Primarului 

municipiului Târgu-Mureș în vederea reprezentării Consiliului Local al municipiului Târgu 

Mureș în fața instanțelor judecătorești. 

 Dl. consilier Kelemen: - dacă vrea să intervină cineva la acest punct? Dl. Pui, aveţi 

cuvântul. 

Dl. consilier Pui: - domnule președinte, stimați colegi, am analizat materialul și 

având în vedere că avem Codul Administrativ care separă aceste două entități foarte clar, cea 

executivă și cea deliberativă, din punctul meu de vedere ar fi mult mai logic ca unul din, un 

reprezentant al Consiliului Local cu studii de specialitate sau chiar unul din cei doi 

viceprimari pe care îi avem, să reprezinte interesele Consiliului local ca și entitate 

deliberativă. Iar dacă nu există dorință în acest sens și nici nu putem găsi o soluție în acest 

sens, totuși mi s-ar părea mult mai corect să mandatăm primarul să reprezinte interesele 

Consiliului local pe litigii specifice. Conform hotărârii la articolul 1 avem în toate litigiile 

prezente și viitoare, fără a mai avea control pe ulterior, dacă apar diferite situații. Astfel că 

mie mi se pare mult mai corect să mandatăm primarul, să modificăm articolul 1 astfel încât la 

fiecare litigiu când este cazul, să venim cu o hotărâre de Consiliu Local prin care îl mandatăm 

pe domnul primar sau mandatăm o altă persoană din partea Consiliului Local. Mulțumesc. 

Dl. consilier Pescar: - părerea mea că este o măsură foarte bună. Adică, oricum 

domnul primar este responsabil în fața comunității pentru litigiile Primăriei cumva indirect, și 

chiar dacă-s moștenite ele trebuie instrumentate cu maxim de randament și ar trebui într-

adevăr dacă domnul primar simte că poate face ceva în sprijinul comunității prin intervenția 

lui directă, eu sunt foarte de acord și chiar apreciez chestiunea asta, și eu m-am reprezentat de 

multe ori pe lângă avocat, în interesul meu direct și consider că este benefică și eu votez cu 

două mâini pentru Mulțumesc. 

Dl. consilier Bălaș: - eu vă spun doar că în mandatul trecut a fost o situație în care 

Consiliul Local era în litigiu cu primarul. Așa s-a întâmplat. Si se mai poate întâmpla. Adică 

nu știu, domnul, un primar să zicem așa, are un proces în care Consiliul Local este parte. 

Primarul apără interesele Consiliului local care e adversarul primarului? Deci, aici cumva nu 

văd eu logica și cumva se pliază pe ceea ce a spus și domnul Pui, dar noi în Consiliul Local 

Târgu Mureș am avut situația asta, acuma, de curând, încă nu s-a uscat cerneala pe problema 

asta, înțelegeți? Si cumva mi se pare, deci în anumite situații, sigur așa cum a spus și colegul 

Pui, primarul poate să reprezinte Consiliul Local în instanță, dar când ce să vezi, apar interese 

contrare între primar și consiliul local și pot apărea, dacă primarul  este acuzat de ceva și 

Consiliul Local este parte civilă în proces, primarul nu ne poate reprezenta pe noi. Si atunci 

va trebui să venim cu hotărâre să anulăm ce am făcut astăzi. Cam asta-i, așa, din practica 

judiciară administrativă în Târgu-Mureș, deci eu vorbesc din ce s-a întâmplat deja, nu din ce 

ne imaginăm că s-ar întâmpla. Mulțumesc. 

Dl. consilier Pescar: - pot să completez și eu? 

Dl. consilier Kelemen: - imediat, domnul Pescar. Domnișoară Frunda a cerut 

cuvântul și pe urmă vă dau încă o dată dumneavoastră. 



D-na consilier Frunda: - în legătură cu cele zise de colegii mei Pui, respectiv 

Pescar, aș adăuga că în cadrul primăriei îi stă la dispoziție primarului un aparat mare de juriști 

și datorită acestui fapt, eu consider că este, ar trebui să fie ca de regulă consiliul local să fie 

reprezentat de primar prin acești juriști iar în cazurile de excepție pe care le-a exemplificat și 

colegul meu Bălaș, putem să ne întoarcem la acele situații concrete și să facem derogări de la 

regulă, dar în principiu eu susțin material așa cum este. 

Dl. consilier Pescar: - din punct de vedere juridic, îmi pare rău că nu este domnul 

Papuc de față, nu există această problemă, pentru că problema incompatibilității este ridicată 

la ei, de către instanță la excepții și nu va putea să fie reprezentată într-un conflict în care 

reprezintă partea adversă, asta este o chestiune simplă de procedură. Nu ne încurcă cu nimic 

aceasta. Poți, această posibilitate de a fi în conflict  primarul cu consiliul local. 

Dl. consilier Kelemen: - mulțumesc foarte mult. Stimați colegi aș propune să 

mergem înainte. Supun la vot proiectul de hotărâre numărul 2 în forma originală, și dacă nu 

trece atunci trecem la amendamente.  

Deci înainte să supun la vot, trebuie să menționez că eu am greșit la numărătoare și 

nu suntem 21, ci doar 20. Domnul Papuc,  mi s-a părut mie că l-am văzut, dar cred că am 

greșit.  Deci sunt în prezent 20, mai puțin cu domnul Papai care s-a dus și și-a exprimat deja 

votul la acest punct ce l-a susținut.  

Cine este împotriva proiectului de hotărâre numărul 2? - nimeni nu este împotrivă 

Cine se abține? – 2 voturi (Bălaș R.,  Pui S.)  

Dacă sunt alte abțineri? Dacă nu sunt, atunci proiectul de hotărâre numărul 2 a trecut 

cu două abțineri și niciun vot împotrivă.  

Punctul nr. 3 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  completarea articolului 3 al H.C.L.M. nr. 405 din 21 

decembrie 2021 privind atribuirea, prin gestiune directă, a parcărilor publice cu plată din 

Municipiul Târgu Mureș către Serviciul Public Administrația Domeniului Public: 

Dl. consilier Kelemen: - sper că ați reușit să parcurgeți materialul, simplu, practic 

prelungim regulamentul vechi că nu l-am aprobat pe cel nou, pe cel vechi l-am desființat, 

trebuie să avem un regulament până ce ne reîntoarcem la acel material.  

Dacă vrea să intervină cineva? Nu văd nicio intervenție. O supun la vot și menționez 

că domnul Papai și-a exprimat votul, adică a zis că nu participă la vot în cazul proiectului de 

hotărâre numărul 3.  

Cine este împotriva acestui material? - nimeni.  

Cine se abține? – 1 vot ( Bălaș R.)  

Deci proiectul nr. 3 a trecut cu o abținere și domnul Papai n-a participat la vot, dacă 

am reținut bine. Stimați colegi, am epuizat ordinea de zi, vă mulțumesc de prezență și dacă  la 

diverse cineva vrea să intervină. Domnul Maior are cuvântul. 

Dl. consilier Maior Claudiu: - am eu două întrebări. Se vehiculează în ultimul timp  

pe reţele de socializare, că după Anul Nou ar fi fost puse de către un trust de presă Recorder, 

câteva întrebări Executivului, adică d-lui Primar şi câtorva angajaţi de la Primărie, cât şi 

unora de la Asistenţă Socială. Mă interesează dacă este adevărat, care sunt persoanele 

implicate, ce întrebări au fost, pentru că dacă este adevărat ce se vorbeşte despre abaterile 

penale, atunci îl rog pe dl. Primar să-şi facă datoria şi să ia măsurile ce se impun. Asta era 

prima întrebare şi o aştept în cinci zile, în scris. 

 



 

În ceea ce priveşte salubrizarea stradală, mă interesează, pentru că la ora actuală 

coşurile de gunoi sunt pline, văd maşini pe raza municipiului Târgu Mureş care la ora actuală 

„mătură” cu periile ridicate, mizeria de pe marginea drumului şi în rest, nu am mai văzut 

oameni care să se implice. Mă interesează ce se întâmplă cu licitaţia, pentru că din câte ştiu 

eu trebuia să aibă loc o licitaţie în  ceea ce priveşte salubrizarea stradală şi dacă mai rămâne 

societatea asta care efectiv îşi bate joc de târgumureşeni; şi la un preţ de nedescris la ora 

actuală cât şi la munca pe care o face. Mulţumesc mult şi vă doresc tuturor La mulţi ani!.  

 

 

 Dl. consilier  Kelemen Atilla  – preşedinte de şedinţă  _________________________ 

 D-na  Bâta Anca Voichiţa  -  Secretar  General  al  Municipiului Târgu Mureş _____ 

 


